
 VERSLAG VERGADERING 

GROS – 6 juni 2023 
20u – lokaal ‘t Roth 

Aanwezig: Agnes Van Geyseghem  Anita Vanthillo (vanaf punt 3)  

  Beatrijs Dhont   Carmen De Rudder  

Frank Boel    Maryleen Bockstal  

Sandra Vandenbroeck  Marijke De Rudder (verslag) 

Verontschuldigd:  Aletha Wallace Maurice Claassens   Leo Van Hecke 

 

1.  OPVOLGING VORIGE VERGADERING 

• Werkingsverslag – timing: Carmen voorziet om dit in de zomer voor te bereiden. 

• Aankoop boeken voor de bib: op één na werden alle boeken intussen geleverd.  

In de volgende editie van de Van Hier Tot Ginder komt dit thema aan bod. Ook Annemie van de 

Bib was blij met de aankopen en heeft er extra aandacht aan besteed in de nieuwsbrief van de 

bib met link naar verschillende boeken. Dat bericht kan je lezen via 

hoeilaart.bibliotheek.be/nieuws/nieuw-gros-aanbod  

 

2.  ONTSLAG VAN EEN GROS-LID 

Carmen ontving via mail melding van het ontslag van Rein in de GROS. Spijtig dat dit via mail 

kwam, GROS had Rein graag persoonlijk nog dankjewel gezegd voor zijn inzet en bijdrage aan de 

GROS-werking in de voorbije jaren. Rein gaf aan dat hij bereid blijft mee te werken/denken rond 

een aantal initiatieven. Beatrijs zal Viva Salud vertegenwoordigen in de GROS vanaf nu. 

Carmen werd er ook van op de hoogte gebracht door het afdelingshoofd Vrije Tijd dat Rein een 

klacht indiende in verband met de taalkwestie in het erkenningsreglement. Een aantal elementen 

uit de GROS-werking werden aangekaart in die klacht en daarom werd Carmen erover 

geïnformeerd. Annick liet weten dat het lokaal bestuur tijdig zal reageren op de vraag van het 

Agentschap Binnenlands Bestuur. 

 

3.  GESPREK MET HET COLLEGE: FEEDBACK 

Gisteren werd een delegatie van de GROS ontvangen door het college op het gemeentehuis. In 

bijlage de presentatie die gegeven werd. Carmen, Beatrijs en Sandra waren aanwezig en geven 

feedback bij de toelichting: 

• Oorspronkelijk was er afgesproken dat er voor de rest van deze legislatuur (sinds 2020) een 

vastgesteld bedrag van € 85.000 werkingsmiddelen voor ontwikkelingssamenwerking in 

subsidievorm aan de GROS gestort zou worden. Dat was afgerond ongeveer 0,7% van 

budget zoals bepaald in de beleidsdoelstellingen. 

• Boodschap nu is dat, omwille van de besparingsronde die de diensten deden voor aanpassing 

meerjarenplan eind 2022, er een herberekening gebeurd is met een besparing van 10% wat 

erop neerkomt dat er in totaal nog € 76.500 voorzien wordt voor ontwikkelingssamenwerking 

in combinatie met de FairTrade-aankopen die door het lokaal bestuur gebeuren.  

o € 70.000 zal doorgestort worden naar de GROS voor uitgaven in het kader van  

ontwikkelingssamenwerking en FairTradeGemeente - € 6500 wordt gebruikt door het 

lokaal bestuur voor de aankoop van fairtrade producten.   

De aanwezige GROS-leden betreur(d)en in de eerste plaats dat dit nu pas meegedeeld wordt 

terwijl dit voornemen er al langer was: de GROS en organisaties/verenigingen gingen immers 

voor 2023 al een aantal engagementen aan (activiteiten, toekenning subsidies, werkingsmiddelen 

wereldwinkel,…) die nu herbekeken moeten worden waar dat nog kan. De buffer die er normaal is 

om het jaar te kunnen starten (in afwachting van storting 1ste schijf) is intussen op aangezien we 

al juni zijn. Ook een aantal organisaties dienen te wachten op uitbetaling van subsidie om die 

https://hoeilaart.bibliotheek.be/nieuws/nieuw-gros-aanbod


reden. Er werd erkend dat de communicatie hierover al eerder had kunnen gebeuren. De 

uitbetaling van de 1ste schijf mag nu wel snel verwacht worden. 

 

Tijdens het gesprek met het college werden nog een aantal vragen gesteld en opmerkingen 

geformuleerd: 

• Als de GROS maar effectief over € 70.000 zal kunnen beschikken, is de besparing voor 

ontwikkelingssamenwerking eigenlijk veel groter dan 10% maar iets meer dan 17%. 

Waarom?  

o Gezien de besparingsronde omwille van heel wat gestegen uitgaven en oa kostprijs van 

personeel en materialen werd dat besluit genomen. Oorspronkelijk was het niet de 

bedoeling maar de situatie liet niet anders toe. 

o In antwoord op de vraag of dit ook voor andere raden/verenigingen en organisaties het 

geval is, werd bevestigd: slechts een paar adviesraden krijgen wat extra middelen voor 

activiteiten – GROS is de uitzondering omdat er destijds voor gekozen werd hen de 

verdeling van de middelen te laten uitvoeren/beheren – ook binnen andere sectoren 

werd bespaard, vooral dan op werkingsmiddelen in de diensten en deels op personeel. 

• Waarom duurt het nu nog zo lang eer de 1ste schijf uitbetaald wordt? De buffer waarmee 

gewerkt wordt is intussen opgebruikt en eind mei werd gemeld dat de financieel directeur 

alle stukken nagekeken had en de uitbetaling zou gebeuren. > Het was wenselijk om het 

gesprek eerst te houden aangezien die schijf al lager zal zijn dan oorspronkelijk voorzien. 

• Kan verduidelijkt worden in cijfers dat die € 70.000 effectief nog ongeveer 0,7% van het 

budget is (zoals bepaald in het subsidiereglement) waarmee momenteel gewerkt wordt als 

dat uit de herberekening bleek? Hoe is die berekening gebeurd? 

• Vraag naar overzicht van de uitgaven die (zullen) gebeuren met de € 6500 die voorzien 

wordt voor aankoop van fairtrade producten. Welke aankopen worden hiermee gedaan in 

2023 en hoe wordt overzicht/factuur bezorgd?   

Het bestuur kan hierover transparant communiceren via de aankoopfacturen. 

• Lokaal bestuur Hoeilaart heeft het engagement aangegaan om ‘FairTrade Gemeente’ te zijn 

waarmee het zich dus ook zelf engageert om daarop in te zetten als geëngageerd 

gemeentebestuur (zie criterium 1 van het engagement). 

• Vb. koffie, thee wordt sowieso aangeboden aan personeel > als FT-koffie duurder is, 

kan dan desnoods het verschil in kostprijs niet in rekening gebracht worden bij de 

berekening van budget voor aankoop FT-producten? > dat is niet de optie die 

genomen werd. 

• Opmerking: vreemd dat de koppeling met FairTrade gemaakt blijft worden wanneer het over 

budget voor ontwikkelingssamenwerking gaat: er is een duidelijk verschil tussen het 

FairTrade-beleid en het beleid rond ontwikkelingssamenwerking maar die 2 lijken door 

mekaar gehaald te worden. 

 

Bespreking info tijdens de vergadering: 

• Aanwezigen vinden zich in de vragen en opmerkingen die geformuleerd werden. 

• Nogmaals wordt benadrukt dat initiatieven in het kader van FairTradeGemeente niet gelinkt 

moeten worden aan het beleid rond ontwikkelingssamenwerking en de voorziene middelen 

die de GROS verdeelt op basis van het subsidiereglement daarvoor. De afspraken in de 

statuten en het reglement werden ook door de gemeenteraad goedgekeurd. 

• Zie ook de bedenkingen die er momenteel zijn in verband met de omslag die gemaakt 

wordt van FairTradeGemeente naar Faire Gemeente (met nog meer aandacht voor 

lokaal en ecologisch/duurzaam) en die ook gemeld werden bij de herbevestiging van 

de titel die door het college goedgekeurd werd.  

• Vandaar ook de vraag naar bespreking in het interradenoverleg en de suggestie voor 

uitnodiging om de medewerker Faire Gemeente zelf te laten uitleggen dat Faire 

Gemeente helemaal niet alleen om beleid rond FairTrade en 



ontwikkelingssamenwerking draait. Dit werd ook al aangekaart bij de herbevestiging 

van de titel ‘FT Gemeente’. 

• Vraag naar cijfers in verband met berekening om te komen tot deze bedragen: wat is 

effectief het gemeentebudget nu en hoe wordt dit berekend? Graag ook duidelijke cijfers 

waaruit blijkt dat afgeronde € 70000 effectief ongeveer 0,7% van budget is zoals bepaald in 

subsidiereglement.  

• Vraag naar cijfers in verband met de uitgaven a rato € 6.500 voor fairtrade producten tot nu 

+ hoe hierover in de toekomst gecommuniceerd zal worden zodat cijfers transparant blijven. 

• Deze boodschap heeft niet alleen effect op de middelen die GROS kan verdelen volgens het 

subsidiereglement. Vooral ook een grote impact voor de werking van de wereldwinkel die 

trouwens regelmatig gevraagd wordt om actief te participeren aan allerlei initiatieven en er 

middelen in te steken  

o Voor GROS: vb groepje bij café tournee, optredens meifeesten in het verleden, 

organisatie en communicatie duurzame doendersdag,… werden steeds volledig door 

GROS betaald + daarnaast ook aankoop boeken voor de bibliotheek, aanbod voor de 

scholen, engagementen rond de titel fairtrade gemeente + acties in dit kader en de 

publicatie van de Van Hier Tot Ginder die 3 keer per jaar verspreid wordt als 

sensibilisering naar inwoners en ter verantwoording van besteding van de middelen. 

o Voor wereldwinkel (1/3de middelen): voor algemene werking wereldwinkel maar 

daarnaast ook opdracht rond sensibilisering via onder meer verspreiding (Fair) 

Oxfam-magazine, 1/4de van kosten voor Van Hier Tot Ginder en actieve medewerking 

aan tal van initiatieven. De vrijwilligers van de Wereldwinkel zijn hierin een zeer 

actieve partner. Impact op werking wereldwinkel: koopkracht is gedaald, verkoop is 

goed op vlak van budget maar in totaliteit lager – voorschot energie per maand is 

intussen iets meer dan €200 en ook andere kosten zijn gestegen. 

En nu? 

• Advies formuleren aan het lokaal bestuur hierover  

o daarin zeker ook attent maken op het effect van deze beslissing, niet alleen op 

vlak van verminderd budget voor subsidie aan organisaties. 

o Verschil tussen FairTrade Gemeente en middelen voor 

ontwikkelingssamenwerking 

o Suggesties formuleren rond herverdeling budget + duidelijk maken wat er dan 

niet meer zal kunnen 

• Gezien de laattijdige communicatie beslissen de aanwezigen om voor 2023 de 

verdeling van de budgetten zoveel mogelijk te respecteren, begin zomer wordt een 

inschatting gemaakt voor het effect in 2023  

o Rekening houden met uitgaven die reeds gebeurden voor vb. de meifeesten 

o Kijken welke ‘vaste’ kosten zeker nog te verwachten zijn, ook op vlak van 

subsidieaanvragen partnerorganisaties die actief zijn in GROS: welke aanvragen 

moeten nog komen + €9000 voor koepel 11.11.11 zoals voorzien in reglement 

o Zoeken naar voorstellen om impact zo klein mogelijk te houden voor de 

wereldwinkel die dit zeker ook niet voorzien had 

o Vraag aan wereldwinkel om zelf toch ook even te kijken wat er dit jaar 

misschien niet/anders kan en wat dit betekent voor de komende jaren (vb. 

oxfammagazine) 

o Voorlopig geen nieuwe aanvragen bespreken tot gegevens verduidelijkt zijn 

o Voorlopig geen aankopen meer voor de bib, er is net nog een grote aankoop 

gebeurd 

o Anita zegt dat ze al gemeld heeft aan Morning Tears dat ze subsidie zullen 

krijgen, maar het werd nog niet betaald – deze goedgekeurde aanvraag dus 

nog afhandelen.  

 

 

 



• Op langere termijn 

o Subsidiereglement evalueren en herbekijken + waarschijnlijk bedragen laten 

dalen en geen steun meer aan organisaties met beperktere lokale verankering 

of waarvoor hier geen andere initiatieven genomen worden. 

▪ Van Hier Tot Ginder: van 3 naar 2 edities ? 

▪ Budget voor Bib-boeken: Annemie van de bib laten weten dat ook het 

GROS-budget gedaald is waardoor ook deze subsidie beperkt zal worden 

in de toekomst – maar we hopen dit wel te kunnen blijven doen omdat 

we op die manier ook mensen blijven informeren en sensibiliseren via 

het bib-aanbod.  

o Belangrijk om zeker naar buiten te blijven komen als GROS zodat ook (beleid 

rond) uitgaven voor ontwikkelingssamenwerking verantwoord blijven en 

burgers geïnformeerd en gesensibiliseerd worden. Maar vooral kijken op welke 

manier dit nog kan > vb duurzame doendersdag niet meer op kosten van GROS 

maar we voorzien dit jaar nog wel een avond een filmvoorstelling rond thema. 

o Stand van zaken budget tijdens elke vergadering te bekijken voor opvolging  

Overleg in te plannen eens er meer duidelijkheid is rond cijfers en te verwachten uitgaven. 

GROS-leden worden via mail op de hoogte gehouden tenzij een bijkomende vergadering zich 

opdringt. 

 

4.  FINANCIËN 

4.1.  Nieuwe steunaanvragen  

4.1.1. Broederlijk Delen 

Aanvraag werd meegestuurd met agenda: OK voor dit jaar zoals eerder al besloten werd. 

4.2.  Opvolging toegekende steun 

Verslag van Broederlijk Delen over de besteding van de subsidie 2022 werd meegestuurd met de 

agenda.  

TO DO 

• Vragen ivm Vival Salud naar Beatrijs sturen in de toekomst – zij is vertegenwoordiger 

binnen GROS ter vervanging van Rein 

• Organisaties die nog geen verantwoording bij subsidie 2022 bezorgden hierover via mail 

bevragen 

 

4.3. Uitbetaling 1ste schijf subsidie na financieel verslag 2022 

Zie hoger: financieel directeur liet eind mei weten dat alle documenten voor het verslag 2022 

nagekeken werden en er geen opmerkingen waren. Uitbetaling 1ste schijf zou volgen. 

4.3.1. Uitbetaling 1ste schijf subsidie aan Wereldwinkel 

Zo gauw de uitbetaling vanuit de financiële dienst gebeurd is, kan ook de wereldwinkel een 

uitbetaling van 1ste schijf subsidie krijgen. 

 

5.  HOEILAART, FAIRTRADE GEMEENTE 

5.1.  Feedback van het interradenoverleg ivm FairTrade Gemeente 

Zeker OK voor toelichting vanuit het netwerk Faire Gemeente. Wel vraag om dit breder aan te 

pakken en ook alle raden uit te nodigen  naast leden college en aantal diensten + dit ook open te 

stellen voor bredere bevolking waar mogelijks geïnteresseerden zijn. 

 

 

 



5.2.  Toelichting project Faire Gemeente: stand van zaken en planning 

Bianca Dewolf wil langskomen na het druivenfestival voor toelichting. Anita legt datum vast en 

houdt voor vastleggen locatie rekening met doelgroep (zie bespreking interradenoverleg > lokaal 

groot genoeg te voorzien). 

 

6.  INITIATIEVEN 2023 

6.1. Wereld FairTrade Dag 13 mei – receptie titel FT-gemeente + Faire Ronde: 

evaluatie en afrekening 

Beatrijs gaf overzichtje van de gemaakte kosten (net geen € 800 waarmee we onder het 

vooropgestelde budget bleven) – unisono ontbreekt nog maar zou normaal gezien geen kost 

mogen zijn gezien de traditioneel bewerkte muziek. 

De Faire ronde: 8 deelnemers – niet zo heel veel maar op hetzelfde moment waren er ook oa de 

schoolfeesten – deelnemers waren wel zeer tevreden. 

Wereldwinkel heeft 5 geschenkbons van € 15 gegeven aan de locaties waar halt gehouden werd 

als dank voor de medewerking. 

Wereldwinkel kon die dag rekenen op heel wat bezoekers. 

 

6.2. Café Tournee tijdens de Meifeesten 2023: evaluatie en afrekening 

Kost van de deelname aan de meifeesten was afgerond € 600 voor de GROS.  

De Wereldwinkel telde voor de tooguitbating afgerond €50 winst die toegevoegd werd aan de 

winst van het wereldwinkelontbijt > doorgestort naar het partnerfonds van Oxfam. 

 

Evaluatie: 1 grotere groep kwam langs en bleef luisteren naar het optreden maar daarna liep 

cafetaria leeg – GC Felix Sohie valt niet op bij zo’n gelegenheden en door de a-typische invulling 

was deze locatie ook minder bekend bij breder publiek dat eigenlijk op café ging die avond – 

misschien eerder terras in de serre voorzien bij zo’n gelegenheden. 

Evaluatie promotie: voor de verschillende activiteiten die toch doorgingen was veel te weinig 

reclame gemaakt, zeker nood aan meer promotie of toch minstens meer informatie op de flyer 

die verspreid werd. 

Wereldwinkelvrijwilligers vonden het wel OK om aan dergelijk initiatief mee te werken maar te 

bekijken in de toekomst hoe dit beter kan. 

 

6.3.  Wereldmarkt op 25 juni: afspraken deelname 

Beatrijs heeft met Tessa gebeld: momenteel nog maar 3 inschrijvingen van GROS-verenigingen 

Bissongo – Martin De Kegel (soep en croques) – Wereldwinkel 

!! navragen of Ray of Love uiteindelijk niet deelneemt? + verenigingen herinnering te sturen 

 

Evaluatiepunt: formulier om in te schrijven was moeilijk te gebruiken >> aanmelden via google?  

Agnes reserveerde via het algemene formulier voor uitleen materiaal begin mei al materiaal voor 

dit evenement maar kreeg intussen nog geen bevestiging dat het OK is. Er liep blijkbaar wat mis 

met de aanvraag. Beatrijs informeert naar de stand van zaken voor beschikbaar materiaal en 

informeert ook Agnes hierover. 

 

Praktisch: 

Ergens op plein zal groot terras staan waar ook Wereldwinkel drank zal verkopen – verenigingen 

kunnen daar in de buurt staan met info en voor verkoop van allerlei producten. 

Voor elke vereniging zijn normaal gezien 4 tafels en een aantal stoelen voorzien – het is niet 

duidelijk hoeveel tentjes gebruikt kunnen worden. 

 

Opbouw om 7uur > Beatrijs zal melden dat opbouw om 8 u zal zijn aangezien vorig jaar pas laat 

mensen aanwezig waren en zo vroeg opbouwen niet nodig was. 

 

 

 



6.4.  Duurzame Doendersdag 2023: suggesties 

Vorige keer was besloten om een filmavond te organiseren. Rein beloofde en bezorgde een paar 

suggesties. We opteren voor de film “ Qu'est-ce qu'on attend “ (stond al eens op de planning 

maar werd door corona uitgesteld). Rein heeft nog een kopie – filmrechten wel nog te betalen 

Praktisch: € 2 inkom – te bekijken wat met eventuele winst kan gedaan worden.  

 

Beatrijs vraagt of Rein een suggestie wil bezorgen voor opmaak flyer + beschikt over een foto die 

bruikbaar is voor de UIT-agenda en de brochure UITinFelix. 

Marijke doet verder het nodige na haar verlof in juni.  

 

Andere suggestie “Aya” (onlangs in Overijse) te houden voor de toekomst. 

 

7.  COMMUNICATIE VANUIT GROS 

7.1.  Van Hier Tot Ginder: juni-nummer 

Thema’s die aan bod zullen komen werden vastgelegd.  

Verdeling in week van 19 juni – Beatrijs verwittigt drukkerij 

 

8.  VARIA  

8.1. Martin De Kegel vzw - Milan en Matthis Philips gaan tijdens de zomer een maand naar Sri 

Lanka: rondreis en ook kijken welk project daar in de toekomst, samen met jeugdhuis 

eventueel, verder ondersteund kan worden. Milan zal mogelijks later nog afreizen om in de 

voetsporen van oma Agnes zich in te zetten voor de projecten van Martin De Kegel vzw. 

 

8.2.  Planning GROS-bijeenkomsten najaar 

Donderdag 21 september   Donderdag 26 oktober  Donderdag 7 december 

 


